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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Polityki Społecznej i Rodziny 

– podkomisji stałej do spraw polityki społecznej (nr 8)
11 kwietnia 2023 r.
Podkomisja stała do spraw polityki społecznej, obradująca pod przewodnictwem 
poseł Joanny Frydrych (KO), przewodniczącej podkomisji, przystąpiła do zre-
alizowania następującego porządku dziennego: 

– przedstawienie wyników prac Międzyresortowego Zespołu do spraw 
Opracowania Systemu Orzekania o Niepełnosprawności oraz Niezdolności 
do Pracy. 

W posiedzeniu udział wzięli: Krzysztof Kosiński dyrektor Biura Pełnomocnika Rządu ds. Osób Nie-
pełnosprawnych wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wziął pracownik Kancelarii Sejmu: Brygida Śliwka – z sekretariatu Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Szanowni państwo, będziemy zaczynać, bo jest już 16:05, tak że pewnie te osoby, które 
miały dotrzeć, już dotarły. 
Otwieram dzisiejsze posiedzenie podkomisji stałej do spraw polityki społecznej. Bardzo 

serdecznie witam państwa. Dzisiejszym tematem będzie przedstawienie wyników prac 
Międzyresortowego Zespołu do spraw Opracowania Systemu Orzekania o Niepełnospraw-
ności oraz Niezdolności do Pracy. Bardzo serdecznie witam przedstawicieli instytucji…

Poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Przepraszam, pani poseł, czy mogę? Bo my po prostu nie mamy kworum. Nie mamy 
kworum. Prosiłabym o sprawdzenie kworum. Żeby podkomisja była władna, musimy 
mieć 1/3 składu. Z tego co widzę, jest nas tylko trójka, czyli podkomisja nie ma prawa 
się odbyć. Mają być cztery osoby, są trzy. Nie ma kworum. Przepraszam bardzo. Albo się 
trzymamy litery prawa, albo nie. Nie ma kworum, tak że… Dziękuję bardzo. Podkomisja 
nie powinna się odbyć.

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Pani przewodnicząca, ale temat jest chyba bardzo ważny. Wydaje mi się, że dotąd pod-
komisje, które się odbywały, państwo…

Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Państwo do tej…

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Pani przewodnicząca, ale proszę dać mi skończyć.

Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Ale nie jest pani władna prowadzenia podkomisji, bo nie ma kworum.

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Ale…
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Poseł Urszula Rusecka (PiS):
A ja zawsze sprawdzam. Jestem przewodniczącą tej Komisji. Uważam, że nie ma kwo-
rum, tak że… Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Rozumiem, że posłowie PiS-u, którzy się nie wywiązują ze swoich obowiązków, po prostu 
nie przychodzą… Uważam, że pani jako przewodnicząca powinna wyciągnąć konsekwen-
cje w tej sprawie. Dziękuję. 
Szanowni państwo, takie jest zdanie przewodniczącej. Ja mimo wszystko… Przyjechali 

do nas i eksperci, i goście, którzy mogą przeprowadzić dyskusję, możemy posłuchać…

Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Ta podkomisja nie może się odbyć.

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Ale my możemy posłuchać, pani przewodnicząca. 

Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Nie może odbyć się podkomisja, proszę o…

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Ale możemy posłuchać o temacie. Możemy zwołać jakiś zespół. No nie wiem… Niech się 
państwo posłowie wypowiedzą w tej sprawie.

Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Ale państwo posłowie nie są członkami tej podkomisji. Nie ma kworum i podkomisja jest 
po prostu bezzasadna.

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Pani przewodnicząca, ale mają mandat do sprawowania taki jak ja, jak pani i jak każdy 
inny poseł.

Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Przepraszam bardzo, ale trzymamy się litery prawa. Nie ma kworum. Dziękuję bardzo. 
Nie może pani dalej procedować w trybie podkomisji. Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Dobrze,  dziękuję  bardzo.  To bez  trybu…  Jak  niektórzy mogą  bez  trybu,  to my też 
możemy bez  trybu. Pani  przewodnicząca,  jest mi bardzo przykro  z tego  tytułu. Nie 
zostawimy tak tej sprawy. Państwu dziękuję i bardzo państwa przepraszam, bo decyzja 
pani przewodniczącej jest taka a nie inna. Śmiem tylko w tym momencie postawić tezę, 
że albo nie ma tego raportu i nie były przeprowadzone żadne prace… Niestety przykro 
mi to stwierdzić, bo wiem, że są osoby, które pracowały w tym zespole. Z drugiej strony 
chyba powinniśmy poznać… Jeżeli mamy procedować na dzisiejszym posiedzeniu…

Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Pani poseł, podkomisja nie może się odbyć, bo pani…

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Pani przewodnicząca, a dlaczego mi pani przerywa?

Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bo jesteśmy poza trybem. Pani poseł, powiem tak. Gdyby posłowie opozycji przyszli 
w komplecie, to mielibyśmy kworum, bo ja dawałabym piątą osobę. Nawet nie jesteście 
w stanie zebrać się w opozycji, żeby zrobić kworum, mimo że tak bardzo zależy wam 
na temacie. Przypomnę, że w piątek będzie procedowana ustawa. Wszyscy będziemy 
w stanie poznać odpowiednie przepisy. Dziękuję bardzo. 

Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (KO) – spoza składu Podkomisji:
Przepraszam, pani przewodnicząca, nasza koleżanka z Platformy Obywatelskiej chowa 
dzisiaj  swoją mamę – ma pogrzeb – dlatego proszę o uwzględnienie  jej nieobecności. 
Dziękuję.
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Poseł Urszula Rusecka (PiS):
Pani poseł, to państwo zwołaliście tę podkomisję w trybie ad hoc, więc…

Przewodnicząca poseł Joanna Frydrych (KO):
Nie ad hoc tylko miesiąc wcześniej. 
Szanowni państwo, bardzo serdecznie dziękuję.


